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Närvarande:  

Ordinarie: Sigvard Ländin (PRO) 

 Birgit Grahn (PRO) 

 Gun-Marie Gunnars (SPF) 

 Per Westberg (SPF) 

Donald Monvall (PRO) 

 

Ersättare: Ulla Nilsson (PRO) 

 

 

 

 

 

Adjungerad: 

Margareta Apelskog (SPF) 

Gunilla Carlén (SPF) 

Barbro Almstedt (SPF) 

Kerstin Stridh (PRO) 

 

Sonja Larsson, Skolörtens förtroenderåd. 

 

I tjänsten deltog: 

 

Gäst: 

Annica Dominius, Elisabeth Landström. 

 

Peter Forslund, uppsökare inom äldreomsorgen. 

 

 

Paragrafer 

§§ 1- 9    

       

Sekreterare:      _______________________ 

     Elisabeth Landström 

Justerare: 

 

 

 

______________________                            _____________________________ 

Sigvard Ländin                                  Per Westberg  

   

 

 

§ 1 Sammanträdet öppnas 

Ordförande Sigvard Ländin hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat. 

 

§ 2 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§3 Anmälan av protokollsjustering 

Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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§ 4 Val av justerare till dagens protokoll 

Ordförande Sigvard Ländin och viceordförande Per Westberg utsågs att justera dagens 

protokoll den 18 oktober 2011 kl. 13.30. 

 

Peter Forslund, äldreomsorgens uppsökare, presenterar sig och ger en kort information om vad 

uppsökande verksamhet inom äldreomsorgen innefattar. Peter erbjuder äldre personer inom 

förvaltningen, + 75 år som inte har insatser från äldreomsorgen, hembesök för information om 

äldreomsorgen. Målsättningen är att äldre ska känna trygghet i att veta vilka rättigheter de har 

och vilka insatser som finns till förfogande. Peter håller också i gruppinformationsträffar tre 

gånger per år i Växthusets lokaler. Vid hembesöken tar Peter också upp allmänna synpunkter 

och förbättringsförslag som rör äldre samt informerar om fallprevention. Peter delar ut 

”Dokumentet om mig själv” som han erbjuder vid sina hembesök. 

 

§ 5 Rapport från förtroenderåden  

Hässelgården 

Birgit Grahn rapporterade från Hässelgårdens förtroenderåd. Hässelgården har i nuläget 44 

boende, vilket är samma antal som kommer att överflyttas till de nyrenoverade lokalerna. En 

lägenhet finns för parboende. Lägenheterna blir ljusa och trevliga med stor balkong i 

allrummet. Ett nytt larmsystem är installerat som ökar tryggheten för de boende. Den 14 

november 2011 påbörjas inflyttningen. Höstkonsert, körsång och filmvisning med presentatör 

är några av de inplanerade aktiviteterna i nuläget. Pengar som blir över från föreningsbidraget 

kommer användas till olika aktiviteter för de boende. Förtroenderådet som fungerar bra 

kommer att fortsätta även med ny huvudman. 

 

Skolörten 

Sonja Larsson rapporterar att 20-22 lägenheter står outhyrda på Skolörtens servicehus. Maten i 

restaurangen har blivit betydligt bättre de senaste två månaderna. Det fungerar bra med läkare, 

sjuksköterska och övrig personal på servicehuset. 

 

Koppargården 

Gun-Marie Gunnars hade inget att rapportera.  

 

§ 6 Inför stadsdelsnämndens sammanträde den 25 oktober 2011 

 

Ärende 10. Månadsrapport oktober 2011. 

Ärendet utsändes senare.  

Annica Dominius berättar att prognosen fortsatt visar på budgetunderskott -12,7 mkr. 

Beställarsidans besparningar har lett till underskott på utförarsidan. 

 

Ärende 11. Koppargårdens vård och omsorgsboende- Uppföljning av hälso- och sjukvården 

utifrån åtgärdsplan. 

Utsändes senare.  

Pensionärsrådet är mycket upprört över att ärendet om Koppargårdens missförhållanden inte 

föreligger vid rådets sammanträde den 17 oktober 2011. Rådet har vid flera tillfällen påtalat 
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missförhållanden vid Koppargården. Rådet anser att nämnden inte tagit sitt fulla ansvar för 

verksamheten vid Koppargården. Rådet kräver löpande rapportering. 

Annica Dominius meddelar att MAS går igenom den upprättade åtgärdsplanen och sett att det 

finns en del kvar att åtgärda.  Förvaltningen har kontinuerligt rapporterat och gett all 

information till pensionärsrådet om uppföljningsbesök, åtgärder etc. på Koppargårdens vård- 

och omsorgsboende. En extern granskare är tillsatt för att gå igenom hur förvaltningen arbetat 

med avtalsuppföljning över tid på Koppargårdens vård- och omsorgsboende. Ärendet 

presenteras på nämndsammanträdet i november 2011. 

 

Förvaltningen kollar i nuläget upp de ärenden där läkarorganisationen rapporterat om vanvård. 

Förvaltningen genomför också avtals- och ramavtalsuppföljning på Koppargården under flera 

dagar genom intervjuer och observationer. Än så länge har inte förvaltningen sett något som 

talar för avtalsbrott. Ingen boende eller anhörig har hört av sig till förvaltningen och begärt att 

få byta boende. Fyra personer har dock hört av sig och talat om vad de anser om 

läkarorganisationen.  

Carema genomför förändringar i ledarskapet i sin organisation med bland annat tillsättande av 

enhetschefer som ansvarar för två plan. 

 

Ärende 12. Skolinspektionens inspektion av den kommunala förskolan i Stockholm.  

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 13. Program för kvalitetsutveckling i Stockholms stad. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 14. Förslag på riktlinjer för stadens budget- och skuldrådgivning. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 15. ”Om en kommunal plan för att minska barnfattigdomen i Stockholms stad” 

skrivelse från (v) till kommunstyrelsen.. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 16. Inbjudan till samråd om detaljplan för Åkermyntan 9 i stadsdelen Hässelby 

villastad. 

Pensionärsrådet uppmanar nämnden att planera för föreningslokaler i samband med den 

planerade ombyggnationen av Åkermyntans centrum. 

 

Ärende 17. Förbifart Stockholm. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 18. Uppdragslista. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 19. Sommaröppna fritidsgårdar 

Pensionärsrådet anser att det är märkligt att fritidsgårdar hålls stängda under sommaren och 

anser att förvaltningen bör arbeta för att hålla dessa öppna året om. 
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Ärende 20. Motion (2011:48) från (S). Ersättningsnivåer inom demensvården. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

Ärende 21. Trygghetsökande åtgärder. 

Pensionärsrådet förordar utökad badvakts tid även på kvällar. Baden i Hässelby besöks av en 

större mängd personer från Stockholmsområdet varför nämnden borde kunna söka centrala 

medel för utökad badvakts tid. 

 

Ärende 22. Förebyggande satsning på barn och familj. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 7 Övrig information från äldreomsorgen. 

Annica Dominius informerar om att Hässelgårdens A-hus kommer att hålla ”Öppet hus” den 8 

november 2011 kl. 15-20. Skriftlig inbjudan kommer. 

 

Annica Dominius redogör för Socialstyrelsens statistik i ”Äldreguiden”, där man kan jämföra 

kvaliteten mellan olika boenden och dagverksamheter. Hässelby-Vällingby ligger över snittet i 

Stockholms stad inom vissa kvalitetsområden men även under snittet inom andra. Resultaten 

från Äldreguiden för Hässelby-Vällingby biläggs protokollet. 

 

Annica Dominius berättar i korthet om budgeten för 2012 som nyligen kommit.  

 Hässelby-Vällingby tilldelas en budgetökning med 0,06 % vilket ger ca 14 mkr. 

Förvaltningen har tuffa tider att vänta även nästa år då kostnaderna för vård- och 

omsorgsboenden samt hemtjänst ökar.  

 Beslut om att 10 servicehus omvandlas till trygghetsboenden.  

 Äldrenämnden har i uppdrag att leda arbetet med att förankra och tillämpa stadens 

värdegrund samt att införa värdighetsgarantier.  

 Målsättning om att all tillsvidareanställd personal ska ha grundutbildning.  

 Utbildningssatsningar inom demens, anhörigstöd, språkutbildning och vård i livets 

slutskede. 

 Uppsökande verksamhet ska erbjudas personer över 80 år. 

 Fortsatta satsningar på att förbättra äldres matkvalitet. 

 Möjligheter för äldre att komma iväg på dagsutflykter under hela året. 

 Centrala medel finns att söka för ökad bemanning i demensboenden. 

 Fortsatt brottsförebyggande arbete. 

 

§ 8 Övriga frågor 

Pensionärsrådet ställer sig frågande till hur förvaltningen arbetar med trygghetsfrågor under 

hela året efter att ha läst ärende 20 där förvaltningen tar upp trygghetsökande åtgärder under 

sommarhalvåret. 

 

Pensionärsrådet önskar svar på hur förvaltningen arbetar med äldre personer som har aktivt 

missbruk och är aktuella inom äldreomsorgen. 
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 Pensionärsrådet undrar om äldreomsorgen har någon insats som definieras som ”hemvård” 

samt hur många äldre som har omfattande hemhjälpsinsatser, över ersättningsnivå 14. 

 

Svar på samtliga frågor under § 8 delges under nästkommande sammanträde 

 

§ 9 Sammanträdet avslutas 

Ordförande Sigvard Ländin tackade för dagens möte och förklarade sammanträdet avslutat. 

 

Nästa sammanträde äger rum på stadsdelsförvaltningen den 14 november 2011 klockan 10.00–

12.00 i lokal Markelius. Klockan 09.00-10.00 står lokalen till förfogande för rådets enskilda 

överläggning. 

 

 

 

 

 

 

 


